

Møde den: 04.12.2018 kl. 10-12
Navitas 3210-03.068 (vært: Birgitte)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Afbud: Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS/Båndordfører)

Gæster:

Flemming Berg og Lise Kallestrup fra SPS-teamet medvirker under pkt. 1.

Lasse Damgaard Hansen (Aarhus BSS) medvirker under pkt. 5.

Dato: 05-12-2018
 Ref: EHL

Side 1/6

Punkt 1	Dialog med SPS-teamet
Beskrivelse	<p>v/Flemming og Lise</p> <p>Flemming og Lise vil præsentere SPS-enhedens samarbejdsrelationer på AU og sætte gang i en dialog om, hvordan vi kan styrke vores samarbejde om studerende med funktionsnedsættelser.</p> <p>Bilag: Oplæg vedhæftet og kan findes i mødemappen</p>
Referat	<p>Flemming oplyste om SPS' samarbejdsflader på AU, hvoraf vejledningen udgør den måske vigtigste relation, idet vejlederne er den primære kontakt til de studerende.</p> <p>Lise forklarede, at SPS er den brede indgang til støttemulighederne. Her vurderer man, hvilke tiltag der passer til den enkeltes udfordringer? I den forbindelse udgør RSE kun én blandt flere leverandører. RSE tegner sig dog for op mod 80% af indstillingerne, af hvilken grund den tætte fysiske nærhed mellem SPS og RSE i Fredrikshus er et gode. Af samme grund skal alle henvisninger af eksempelvis studerende med diagnoser gå via SPS-teamet og ikke direkte til RSE.</p> <p>Flemming foreslog at udarbejde en case-samling for derved at konkretisere hvilke støttemuligheder og hjælpemidler der eksisterer. VEST-båndet syntes godt om ideen og vil være glade for, hvis SPS vil tage et sådant initiativ.</p> <p>SPS ser gerne, at der udpeges kontaktpersoner på alle fakulteter, ligesom det er tilfældet på ARTS. Der er ikke tale om, at</p>

personen skal fungere kan fungere som indgang for de studerende, men én som SPS-temaet kan trække på, når det drejer sig om at tilpasse den enkeltes studierende studieforløb og rammer i øvrigt.

På KU bliver man i optagelsesprocessen eksplicit spurgt til, om man ønsker at blive kontaktet, såfremt man har særlige udfordringer. SPS vil på lignende vis gerne tale med denne gruppe så tidligt i forløbet som muligt – også inden den formelle optagelse.

Udenlandske studerende er ikke omfattet af SPS, men SPS-teamet kan tilbyde sparring om håndtering af denne type studerende. Vejledning bør disse studerende til International Uddannelses side om Special Needs, men SPS vil gerne tale med dem, hvis de ikke har andre steder at gå hen, men har kun begrænset mulighed for at hjælpe dem. Det samme gælder EVU-studerende. Her bør der som udgangspunkt henvises til Jobcentret.

VEST-båndet vil gerne åbne muligheden for at SPS-medarbejdere kan deltage i vejledningssamtaler, hvis det skønnes relevant. SPS er også velkomne til at tage kontakt til vejlederne på en studerendes vegne. Flemming og Lise kan omvendt kontaktes af vejlederne på deres direkte telefonnumre, hvis der er studerende med funktionsnedsættelser, som er i vanskeligheder.

SPS ønsker øget synlighed på web, bl.a. på studiestartssiderne.

VEST-båndet betoner vigtigheden af samarbejdet med Studievalg og gymnasierne om at få bevidstgjort de potentielle ansøgere om, hvilke støttemuligheder der eksisterer på universitetet.

VEST-båndet inviterede SPS til at lave et indslag på årets optagsmøde for faste vejledere og SSV. Anne sørger for at indkalde SPS.

Flemming og Lise frabad sig, at vejlederne henviser til SPS for vejledning om dispensation. Dette ligger uden for SPS' ressortområde.

	<p>SPS har planer om en pendant til introarrangementet, der skal løbe af stablen i foråret. Til næste møde med VEST-båndet vil det nye arrangement blive taget op.</p> <p>Fremover inviteres RSE og SPS samlet.</p>
--	---

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Eva:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Møde med Mette fra RSE. Aftalt at holde fast i et årligt møde med VEST-båndet samt "stormødet" mellem vejlederne og hele RSE (hvor Flemming fra SPS også er inviteret med). Der vil fortsat være mulighed for lokale møder med afdelingerne. • Undersøger muligheder for professionel psykologisk debriefing efter svære samtaler med fx selvmordstrusler. <p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Forunderøgelse i gang om etablering af nyt telefonsystem på AU. • Møde med studievalg-centrene + e-vejledningen i nærmeste fremtid. Vi skal blive bedre til at holde Studievalg opdateret om nye uddannelser og større ændringer. Emnet sættes på dagsordenen i den nationale rekrutteringsgruppe. • Anne har skrevet til Kurt Bøge og Jette Loll for at skubbe til processen i forhold til at få åbnet muligheden for private mails i STADS. <p>Esben:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Der mangler fortsat at blive meldt nye brugere ind til arbejdsgruppemapperne. Esben sender reminder ud. • Næste møde bliver et temamøde med fokus på kommunikationsopgaverne i VEST. Anne og Esben tilrettelægger.

Punkt 3	Status: Uddannelsestjekker/afklaringsværktøj
Beskrivelse	<p>v/Lisette og Esben</p> <p>Update på projektet om afklaringsværktøj til web.</p>

Referat	<p>Projektgruppen er nået langt. Sidste hånd er ved at blive lagt på teksterne, som forventes færdige inden jul. Fagmiljøerne har været tæt involveret i tilblivelsen af teksterne. Søren har løbende indsamlet dokumentation. Rambøll sætter teksterne op i en teknisk ramme, hvis design er koordineret med Peter Madrup, som er UX'er i AU IT. Gruppen forventer at stå med et færdigt resultat i starten af februar, hvorefter tanken er at køre en række brugertest.</p> <p>Lisette aftaler orientering af Berit med Jeppe Stokholm. Søren Kjelst Klausen laver udkast til skriv ud fra procesdokumenterne.</p>

Punkt 4	Evaluering af E18 + planlægning af mødeåret 2019
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Vi kigger tilbage på det forgangne halvår og fremad mod det kommende.</p>
Referat	Punktet udsat til næste møde.

Punkt 5	Præsentation af ESDH-indsatsen (ca. 11:30)
Beskrivelse	<p>v/Lasse Damgaard Møller</p> <p>Med udgangspunkt i det fælles ESDH-program (Elektronisk sags- og dokumenthåndtering) på Aarhus Universitet, har LGU nedsat en projektgruppe i uddannelsesområdet, hvor Lasse Damgaard Møller, Aarhus BSS, er tovholder.</p> <p>Lasse er med på mødet og præsenterer ESDH-projektet i uddannelsesområdet (se vedhæftede kommissorium for gruppen), hvilke projekter, der arbejdes med i E18 samt hvilke muligheder der potentielt kan være i vejledningsområdet.</p> <p>Bilag: Kommissorium vedhæftet og kan findes i båndmappen</p>
Referat	ESDH-indsatsen drejer sig primært om Workzone, men er ikke bundet til dette system i streng forstand. Der har tidligere

	<p>manglet et organisatorisk setup omkring den digitale understøttelse af sagsbehandlingen på AU, hvilket etableringen af et tværgående ESDH-program nu skal råde bod på.</p> <p>Journalisering er en af opgaverne, der understøttes i Workzone, som kunne være relevant for vejledningen. Der er imidlertid ikke journaliseringspligt for vejledningssamtaler. Forsinkelsesvejledning er en gråzone, da de er bekendtgørelsesbelagt. Her vil brevene typisk skulle gemmes.</p> <p>VEST-båndet fremhæver referater og beslutningsnotater som særlig vigtige at journalisere. Derudover kunne dokumentation for processen omkring tilblivelsen af vejledningsstrategien være relevant.</p> <p>Lasse oplyste, at der snart bliver tiltrådt fælles principper for navngivning af sager og dokumenter i studienævns sager, og at disse principper sagtens kunne danne præcedens for navngivning andre steder, bl.a. i vejledningen.</p> <p>VEST-båndet vil i det nye år tage en snak om principper og systematik i forhold til journalisering. Lasse vil meget gerne bidrage til denne drøftelse og præsentere arbejdet på studienævnssområdet til inspiration.</p>
--	---

Punkt 8	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Punktet blev ikke nået.

Pipeline:

Temamøde om VEST's kommunikationsopgave
Opfølgning: Nedlæggelse af engelske fagsider

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
18.12.2018	10-12	1443-313 (Jesper Q)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

Side 6/6
